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Jørgen Jørgensen, Chef for Natur og Vand 

 

Ansøgning om tilskud til regulering af mårhund 

På vegne af jægerne i Viborg kommune samt Jægerrådet vil jeg hermed søge om tilskud til regulering af 

mårhunden. Mårhunden spreder sig hastigt i området, og en regulering er helt nødvendig. 

Mårhunden er en invasiv art, som er meget skadelig for alle jordrugende fugle, da den spiser æg og unger.  

Den er også hård ved harekillinger, rålam mm. Den er altædende og har ingen naturlige fjender. 

Den vandrer over store afstande og formerer sig meget hurtigt med ca. 15 unger pr. kuld. 

Det er meget nødvendigt, at vi sætter alle kræfter ind på bekæmpelsen. 

 

Indkøb af udstyr: 

Kamera kr. 3.100/stk., incl. batterier. Der skal bruges 2 stk. pr. område. 

Simkort for 1. år. Kr. 600. Der skal bruges 2 stk. pr. område. 

Håndholdt spotter til natbrug kr. 3600/stk. Der skal bruges 2 stk. pr. område. 

Fælde til Mårhund kr. 800/stk. Der skal bruges 2 stk. pr. område 

Div. Foder, foderrør, infokurser mm. kr. 2400. 

I alt kr. 18.600 pr. område. Med 5 områder vil det ansøgte beløb andrage kr. 93.000, incl. moms.  

 

I Viborg kommune er der 5 områdeenheder, som skal varetage reguleringen.  

Horsens kommune har til eksempel ydet kr. 70.000 til bekæmpelsen, og flere andre kommuner har fulgt 

efter. 

Hvis vi skal ligge på højde med f.eks. Horsens, vil det med de mange lavtliggende områder i Viborg Kommu-

ne, hvor mårhunden færdes rigtig meget, betyde, at et beløb på ca. kr. 93.000 vil matche Horsens.  



Vi i Jægerrådet vil stå for uddelingen af udstyr og vil have ansvaret herfor. Der er 5 områder i kommunen, 

hvor reguleringen er sat i system. Disse områder indrapporterer, hvad der er kørt over i trafikken, og hvad 

der er reguleret væk. 

Pengene skal udelukkende gå til kameraer, simkort, foderrør og foder samt fælder. Pasningen af disse vil 

ske på frivillig basis. 

Regulering af mårhunden er helt nødvendig, og det er vigtigt at få et effektivt reguleringskorps etableret. 

Der venter en lignende regulering af vaskebjørnen, som i følge eksperter vil give meget større udfordringer. 

Vaskebjørnen er bærer af parasitter, som kan være livsfarlige for mennesker.  

I Tyskland reguleres der 33.000 mårhunde og 177.000 vaskebjørne pr. år.  

Jeg vil gerne møde op og begrunde ansøgningen for udvalget.  

 

På vegne af Jægerrådet og jægerne i Viborg kommune 

Medlem af Det grønne Råd 

 

Tage Toft 

Tlf. 23925420 

 

  


